
 

 

Z á p i s  
z 26. zasedání Akademického senátu UHK dne 24. listopadu 2004 

Přítomni: dr. Brandejs, Ing. Dittrichová, dr. Hubáčková, doc. Chrobák, Mgr. Grulich, Mgr. 
Lounek, prof. Macek, P. Cihlář, R. Kysilková, doc. Štyrský, J. Zikmund, M. Adámek, 
M.Pecháček, doc. Bílek (pouze v průběhu projednávání bodu 2) 
Omluveni:, Ing. Mls, Ing. V. Bureš 
Nepřítomni: J. Petera, L. Vejnarová, J. Čadík 
Hosté: Jan Kubíček, Pavel Bartoš, doc. Jedličková, Ing. Klik, doc. Mikulecká, Mgr. 
Tikovský, dr. Vondráček  
 
Zasedání zahájil předseda senátu doc. Chrobák a omluvil nepřítomné. Vzhledem k tomu, že 
senátorům nedopatřením nebyl rozeslán v předstihu Studijní a zkušební řád UHK a 
Stipendijní řád UHK, vznesl doc. Chrobák dotaz, zda bude AS UHK ochoten zmíněné 
materiály projednávat ještě na tomto zasedání.  
 
Z diskuse, jíž se účastnili Mgr. Lounek, doc. Jedličková a doc. Chrobák, vyplynulo, že bude 
vhodné materiály projednat ještě na tomto zasedání. 
 
Doc. Chrobák informoval AS UHK o podnětu, který obdržel od Mgr. Lounka. Ten se 
domnívá, že není platný mandát členů SK AS UHK, kteří byli kooptování do senátu jako 
náhradníci vzešlí z doplňovacích voleb.    
 
Prof. Macek sdělil, že Legislativní komise se shodla na následujícím výkladu předpisů: 
Mandát člena SK AS UHK kooptovaného do AS z pozice náhradníka vzešlého z doplňovacích 
voleb je platný, neboť čl. 8 Volebního a jednacího řádu AS UHK nerozlišuje volby řádné a 
doplňovací a stejný princip doplňování SK je běžně užíván i v případě náhradníků vzešlých 
z řádných voleb.  
 
Doc. Chrobák se ztotožnil se stanoviskem Legislativní komise a předložil senátu návrh 
usnesení: AS souhlasí se způsobem doplnění SK AS UHK opakovaným použitím výsledku 
doplňovacích voleb.     
 
Senát přistoupil k hlasování: 
 
AK – pro: 7, proti: 1, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Vzhledem k souhlasnému stanovisku k projednávání Studijního a zkušebního řádu UHK a 
Stipendijního řádu UHK senát přijal následující program: 
  
Program: 
1) Návrh změn kolejného pro rok 2005  
2) Studijní a zkušební řád UHK  
3) Stipendijní řád UHK 
4) Vyjádření AS UHK k prodeji části parcely 61/1  
5) Různé 
 
 



 

 

 
1. Návrh změn kolejného pro rok 2005  
 
Ing. Klik představil metodiku stanovování výše kolejného a zdůvodnil potřebu jeho úpravy. 
Při kalkulaci návrhu kolejného byl uvažován očekávaný rozdíl v případě rozhodujících 
nákladových položek hospodaření kolejí (opravy a údržba, materiál, služby apod.) mezi roky 
2004 a 2005. Navržené částky kolejného budou – v případě schválení – dle předloženého 
materiálu dále navýšeny nejvýše o sazbu DPH platnou ke dni 1.1.2005. Současně zdůraznil, 
že UHK poskytuje ve srovnání s některými dalšími VVŠ velmi levné ubytování. Návrh na 
zvýšení kolejného již projednala a akceptovala Rada ubytovacího zařízení a SK AS UHK.  
 
Po krátké diskusi přistoupil senát k hlasování:  
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Návrh změny kolejného pro rok 2005 byl schválen.   
 
2. Vyjádření AS UHK k prodeji části parcely 61/11 
 
Ing. Klik osvětlil senátu podstatu věci: Při zaměření parcely č. 61/1, sousedící s parcelou 
č. 78, na níž stojí budova rektorátu, bylo zjištěno, že novostavba budovaná na sousedním 
pozemku přesahuje v rozporu se stavebním povolením svými balkony na pozemek UHK. 
Vzhledem ke skutečnosti, že UHK by tyto okrajové části svého pozemku na samé dolní 
hranici teras ve svahu beztak pravděpodobně nevyužívala, doporučilo kolegium rektorky 
odprodat část pozemku UHK majiteli sousední parcely. Kvestor UHK již vedl v této věci 
jednání a obě strany se dohodly na ceně 3 000,- Kč za m2. Je třeba si uvědomit, že tržní cena 
parcely je prakticky nulová, neboť k ní není přístup z veřejné komunikace a dále ani nejde o 
parcelu stavební. 
 
Stanovisko senátu je doporučující, rozhodující je stanovisko Správní rady UHK. 
 
Senát přistoupil k hlasování: 
 
AK – pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Schváleno jednomyslně. 
 
3. Studijní a zkušební řád UHK 
 
Doc. Jedličková charakterizovala změny v předpisu, které jsou veskrze formálního rázu a 
které doporučila dr. Koťátková z legislativního odboru MŠMT, a důkladně s nimi senátory 
seznámila.   
 
Senát přistoupil k hlasování: 
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

                                                
1 Při projednávání tohoto budu se na zasedání AS dostavil doc. Bílek. Po jeho projednání opět zasedání opustil.  



 

 

SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Studijní a zkušební řád UHK byl schválen. 
 
 
4. Stipendijní řád UHK 
 
Doc. Jedličková stejně jako při projednávání předchozího budu charakterizovala změny 
v předpisu, které jsou veskrze formálního rázu a které doporučila dr. Koťátková  
z legislativního odboru MŠMT, a důkladně s nimi senátory seznámila.   
 
Senát přistoupil k hlasování: 
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Stipendijní řád UHK byl schválen. 
 
5. Různé 
 
Doc. Chrobák 
 
A) Oznámil, že posledně projednávaný Volební a jednací řád AS UHK byl na MŠMT 
registrován. V průběhu registračního procesu byly dr. Koťátkovou z legislativního odboru 
MŠMT vysloveny připomínky, které v zájmu rychlé registrace předpisu předsednictvo AS 
odsouhlasilo. Předseda AS ubezpečil senátory, že všechny změny byly ryze formulačního 
charakteru a v žádném případě neměnily význam dokumentu.  
 
B) Martin Wohanka, delegát UHK v SK RVŠ ČR, ukončil studium a tím mu zaniklo i členství 
v RVŠ. UHK byla proto vyzvána, aby delegovala svého nového zástupce. Podobně své 
členství v SK RVŠ ukončila i Zuzana Gregorová, náhradnice delegáta. I v tomto případě je 
třeba zvolit jejího nástupce. 
 
P. Cihlář konstatoval, že pro volby je nutné ustanovit komisi a volby řádně vyhlásit.  
 
Z diskuse vzešly návrhy na dr. Čestmíra Brandejse, Renatu Kysilkovou a Jana Zikmunda jako 
členy volební komise. 
 
C) AS PdF navrhl za odstoupivšího Mgr. Víta do sněmu RVŠ za PdF dr. Moniku Žumárovou. 
AS UHK vyslovil s návrhem souhlas. 
 
Dr. Grulich podal zprávu o výsledku voleb.  
 
  
PdF, akademická komora  FIM, akademická komora 
    
Jméno hlasů Jméno hlasů 
Bílek Martin, doc. PhDr. Ph.D. 61 Dittrichová Jaroslava, Ing. 32 
Radocha Karol, Ing. 42 Čech Pavel, Ing. 29 



 

 

Chrzová Martina, PaedDr. 
Ph.D. 

31 Feltl Miloslav, Ing. 21 

Kühnová Jitka, RNDr. Ph.D. 31 Lounek Josef, Mgr. 20 
Málek Štěpán, Mgr. ak. soch. 28 Bažantová Libuše, Ing. 17 
Tichý Radomír, PhDr. Ph.D. 27 Hubáčková Šárka, PhDr. 17 
Grulich Petr, Mgr. Ph.D. 26 Kacetl Jaroslav, Mgr. 14 
Zikl Pavel, Mgr. 26 Ježková Pavla, Mgr. 10 
Vítek Miloš, doc. Ing. CSc. 25 Frank Jiří, Ing. CSc. 5 
Chadima Martin, ThDr. Th.D. 22   
Obešlová Miluše, Mgr. Ph.D. 22   
Myška Karel, PaedDr. Ph.D. 18   
Kesner Jindřich, PhDr. CSc. 17   
Šándorová Zdenka, PaedDr. 16   
Dršatová Jitka, PhDr. Ph.D. 14   
Brandejs Čestmír, PhDr. CSc. 13   
Kasal Josef, Mgr. 11   
Daneš Jaroslav, Mgr. 5   
Iljuk Boris, doc. CSc. 5   
Müllerová Lenka, PaedDr. 5   
    
PdF, studentská komora  FIM, studentská komora 
    
Jméno hlasů Jméno hlasů 
Kysilková Renata 172 Bartoš Pavel, Ing. 140 
Kravčík Radim 146 Flaisigová Petra 104 
Kubíček Jan 144 Nechvílová Stanislava 95 
Zilvarová Lenka 125 Šimek Robin 86 
Mervart Jan, Mgr. 100 Zikmund Jan 82 
Králík Petr, Bc. 91 Brejla Tomáš, Bc. 81 
Beran Martin, dipl.um. 82 Vaněk Lukáš 71 
Černá Jana 82 Polák Jan, DiS 49 
Kobrle Lukáš 55 Adámek Martin 44 
Urban Jakub 53 Nováček Ondřej 38 
Pecháček Michal 41 Suchý Jakub 33 
Svoboda Václav 30 Raška Jiří 32 
Štěchovský Radim 30 Olszyński Kamil 30 
Haisman Jan 18 Pospíšil Tomáš 25 
  Češík Ondřej 20 
 
Zákonem stanovená hranice 15% účasti všech členů akademické obce byla překročena, 
volební výsledky jsou tedy platné.  
 
Doc. Mikulecká sdělila, že UHK obdržela vyrozumění o registraci investiční akce výstavba 
FIM v lokalitě Na Soutoku.  
 



 

 

Ing. Klik požádal AS o vyjádření k návrhu změny využití ubytovací kapacity ve Všestarech 
na zázemí pro poskytování kurzů Centra experimentální archeologie. Současné centrum by 
v případě úspěchu připravovaného projektu mělo být podstatně rozšířeno a je třeba mít pro něj 
adekvátní zázemí. Současně kvestor UHK prezentoval statistiku počtu ubytovaných 
v nynějším ubytovacím zařízení, z níž vyplývá, že je po dobu akademického roku využíváno 
velmi nerovnoměrně.     
 
V senátu se k bodu rozproudila široká diskuse, v níž zazněly názory podporující myšlenku 
zřízení zázemí pro poskytování kurzů Centra experimentální archeologie, avšak při 
současném zachování části ubytovací kapacity, a to zejména s ohledem na kritický nedostatek 
míst na vysokoškolských kolejích. Diskutující – dr. Brandejs, P. Cihlář, R. Kysilková, Ing. 
Dittrichová a doc. Štyrský -  se shodli na kompromisním řešení a doporučili zachoval část 
ubytovacích míst.  
 
P. Cihlář vyjádřil podiv nad skutečností, že po kritice, které byla vystavena studentská 
komora na veřejném setkání k otázce parity studentů a akademiků v AS za opakovaná 
nepřizvání členů akademické komory na svá výjezdní zasedání, se nikdo ze členů akademické 
komory AS UHK k účasti na nově připraveném výjezdním zasedání nepřihlásil. Po této 
zkušenosti P. Cihlář konstatuje, že smyslu předchozí kritiky z řad akademické komory 
nerozumí.  
 
Doc. Chrobák vzhledem ke své neúčasti na příštím zasedání děkuje již nyní všem členům AS 
UHK za jejich práci. 
 
Dr. Brandejs děkuje předsedovi za odpovědný a konsensuální přístup k výkonu jeho funkce.   
 
 
Usnesení 
 
AS UHK 
 

• AS souhlasí se způsobem doplnění SK AS UHK opakovaným použitím výsledku 
doplňovacích voleb, 

 
• schvaluje Studijní a zkušební řád UHK, 

 
• schvaluje Stipendijní řád UHK, 

 
• schvaluje předložený návrh změny kolejného od 1.1.2005, 

 
• souhlasí s prodejem části parcely 61/1 vedené v k.ú. Hradec Králové, 

 
• vyhlašuje volby do SK RVŠ a ustanovuje volební komisi ve složení: předseda Renata 

Kysilková, členové PhDr. Čestmír Brandejs, CSc., Jan Zikmund, 
 

• bere na vědomí delegování PaedDr. Moniky Žumárové, Ph.D. do směnu RVŠ za PdF, 
 

• bere na vědomí záměr přenechání části ubytovací kapacity ve Všestarech pro účely 
užívání Centrem experimentální archeologie. 

 



 

 

Hlasování:  
 
AK – pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0  
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení bylo schváleno. 
 

 
 
 
 Ing. Jaroslava Dittrichová  

        místopředsedkyně AS UHK 
 
 
Zapsal: Mgr. Ondřej Tikovský 
 
 
         
 


